
Výroční zpráva sboru dobrovolných hasičů Hrdějovice 2024 

 

Vážené sestry, vážení bratři, vážení hosté, 

dovolte mi vás seznámit se stručným souhrnem událostí, které provázely náš sbor 

v téměř uplynulém roce 2024.  

 Na začátku roku bylo pro naše členy uspořádáno novoroční punčování v hasičské 

zbrojnici. Bylo to příjemné setkání po Vánocích a pomyslný start do nového hasičského roku 

2024. 

Přelom zimního a jarního období se pak nesl v duchu příprav na tradiční hasičský bál, 

který se konal v sobotu 16. března v sále Restaurace U Kadleců. Letošní ročník zpětně 

hodnotíme jako velmi vydařený, a to ze všech pohledů. Doufáme, že jste si ho užili a již nyní 

jste zváni na ten příští, který bude v sobotu 15. března 2025. 

 V jarním období proběhla také různá školení našich členů. První bylo pravidelné školení 

instruktorů a vedoucích mladých hasičů. Druhé bylo školení rozhodčích mládeže a dorostu 

a školení rozhodčích požárního sportu. Náš sbor takto získal dva nově proškolené rozhodčí 

(Maxmiliána Černého a Daniela Schussera).  

Naše další pozornost směřovala k přípravám letošního Pálení čarodějnic a stavění májky 

na návsi v Hrdějovicích. Tradičně jsme byli spoluorganizátoři obou akcí. I když jsou přípravy 

mnohdy nejen časově náročné, tak i přesto jsme připravili májku, postavili vatru na upálení 

čarodějnice, zajišťovali požární dozor a večer se postarali o zázemí na návsi. Během Pálení 

čarodějnic si naše hasičky připravily pro děti různé soutěže v „Čarodějnicko-hasičském klání“. 

Ještě jednou moc děkujeme těm, kteří se podíleli na organizaci. Bylo odvedeno spoustu práce 

pro zachování tradic v obci. 

Další zajímavou událostí byla účast našich hasičů na červnovém slavnostním 

zahajovacím ceremoniálu Olympiády dětí a mládeže na náplavce v Českých Budějovicích. 

S Okresním sdružením hasičů České Budějovice a okolními sbory dobrovolných hasičů jsme 

vytvořili velkou vodní stěnu, do které byla následně promítána projekce. Z přenosné motorové 

stříkačky PS 12 jsme vedli 5 proudů C. 

V neděli dne 2. června se konal na fotbalovém hřišti tradiční Dětský den v Hrdějovicích. 

Jako dlouholetí spoluorganizátoři akce jsme po celou dobu dohlíželi na její hladký průběh. Naše 

přípravka si i letos připravila ukázku požárního útoku, který pak bohužel z důvodu nepříznivého 

počasí nebyl uskutečněn. Na závěr však proběhla našimi členy zásahové jednotky ukázka 

hašení s dětskou pěnou. 

Ke konci školního roku (v pondělí 24. června) si žáci tříd hrdějovické základní školy 

tradičně poměřili své síly v požárním útoku. Začátek „soutěže” byl v 9:00 na naší tréninkové 

dráze. Celé dopoledne proběhlo pod odborným hasičským dohledem. Požární útok si zkusily 

i paní učitelky společně s panem starostou obce Hrdějovice. Nakonec vítězný putovní pohár 

získali žáci ze 3. třídy. 

Když nastaly letní prázdniny, byli členové našeho sboru požádáni paní ředitelkou 

hrdějovické základní školy o pomoc při stěhování nábytku a výukového vybavení mezi 

učebnami. 



Ve čtvrtek 18. července jsme se podíleli na spoluorganizaci vzpomínkového odpoledne 

k připomenutí 100. výročí leteckého neštěstí.   

Nesmíme zapomenout na tradiční hasičskou soutěž „O pohár starosty obce 

Hrdějovice“. Ta se konala v sobotu 10. srpna na fotbalovém hřišti v Hrdějovicích. Letošního 27. 

ročníku se zúčastnilo celkem 36 družstev v pěti kategoriích: muži, ženy, mladší, starší žáci 

a přípravka. I letošní ročník hodnotíme jako vydařený, jak z pohledu organizace, tak i z počtu 

zúčastněných družstev. Děkujeme všem, kdo se jakýmkoliv způsobem podílel na přípravě, 

průběhu i závěrečném úklidu po soutěži. 

Další událostí patřící k dění v obci je pouť sv. Bartoloměje. Ta se konala předposlední 

srpnový víkend. I my jsme se podíleli na organizaci sobotní pouťové zábavy a přípravách 

nedělní bohoslužby. 

Během celého roku jsme byli pozváni na různé oslavy a výročí několika nejen 

sousedních sborů dobrovolných hasičů. Nejprve naše cesty směřovaly 13. července do Týna 

nad Vltavou, kde se konalo 150. výročí založení místního sboru dobrovolných hasičů. Následně 

jsme 28. července vyrazili do Radonic, kde oslavovali 130 let od založení radonického sboru 

dobrovolných hasičů. Naši zástupci po roce vyrazili i ke kolegům z německého Fürstensteinu, 

kde se konal první ročník Dne německého IZS, během kterého probíhaly různé ukázky. Zatím 

poslední oslavou bylo v sobotu 7. září slavnostní otevření nové hasičské zbrojnice a svěcení 

nového zásahového automobilu ve Zlivi. 

Letošní pravidelné čištění kanálových vpustí v Hrdějovicích a Opatovicích proběhlo 

v květnu a listopadu. Této činnosti jsme věnovali celé víkendy, protože kanálů v naší obci 

přibývá, a s tím i práce s tím spojené. 

Myslím si, že každý má na paměti letošní zářijové povodně, které se nevyhnuly ani nám. 

Naše zásahová jednotka řešila od čtvrtka 12. do pondělí 16. září mnoho událostí. Po uklidnění 

situace následovalo ve středu 2. října od 14:00 hodin slavnostní poděkování od primátorky 

statutárního města České Budějovice doc. Dr. Ing. Dagmar Škodové Parmové v Kulturním domě 

Vltava. Poděkování patřilo všem, kteří se jakkoliv podíleli na pomoci při zvládnutí povodňového 

ohrožení.  

Na závěr bych rád zmínil, že jsme jako sbor ke konci října pořídili novou resuscitační 

figurínu a vestu pro nácvik Heimlichova manévru. Toto nové vybavení bude sloužit pro 

edukativní činnost v oblasti první pomoci nejen pro členy našeho sboru a zásahové jednotky, 

ale i pro naše spoluobčany a žáky místní mateřské a základní školy, kde naši odborně proškolení 

členové budou provádět speciální školení a besedy. 

Děkuji za pozornost. 


